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Onderwerp: Inzending Stadsronde 16-3 / Bezuinigingen sport- en speelplekken / Stadsnomade 

 

Beste, 

 

via deze weg stuur ik Uw de tekst toe, die ik vanavond tijdens de Stadsronde zal inspreken. 

 

 

 

 
Met vriendelijke groeten, 
 
namens Stichting Stadsnomade 
 

 
 

mailto:griffie@gemeenteraadmaastricht.nl


Dank U voorzitter. 

Geachte Raadsleden + Geachte College 

We zijn hier vanavond op uitnodiging van de beleidsadviseur sport, en doen het 

woord namens de groeiende Maastrichtse skateboard community. Aangezien de 

bezuinigingsvoorstellen rondom de huidige sport- en speelplekken, ook het 

monumentale skatepark onder de Kennedybrug treffen. 

Sinds 2019 ben ik parttime werkzaam als jeugd- jongerenwerker voor 

stichting Trajekt. 

Daarnaast ben ik één van de oprichters van de stichting Stadsnomade, waar ik o.a. 

als skateboard mentor actief ben. 

Stadsnomade is opgericht in 2018 en ik wil benadrukken dat we gegroeid zijn door 

actieve participatie van lokale jongeren, jonge professionals , kunstenaars en andere 

creatives, van alle lagen van de samenleving. 

Sport en cultuur zijn voor ons heel duidelijk zowel een doel als een middel en we zetten 

in op de maatschappelijke waarde ervan! We bevorderen sport- en cultuurparticipatie 

onder K&J en leveren een bijdrage aan hun persoonlijke- en sociale ontwikkeling en 

empowerment. We jagen gemeenschapsvorming aan! 

We kiezen voor nieuwe onafhankelijke uitingsvormen zoals urban sports  & culture. 

Sinds twee jaar geven we wekelijks skateboard lessen in Maastricht en de afgelopen 

jaren hebben onze mentoren meer dan 1500 kinderen uit de regio laten sporten en 

bewegen. Iedere week stromen er nieuwe aanmeldingen voor de skateschool binnen! 

We maken voor onze skatelessen dankbaar gebruik van de openbare skateparken, en 

op druilerige dagen zoals vandaag skaten we onder de Kennedybrug. Dit park is echter 

al jaren niet meer onderhouden en nodigt niet uit om er gebruik van te maken. We zien 

ook dat met name De Griend zo druk bezocht wordt, dat er vaak óf geen plek is om te 

sporten, óf dat het niet meer veilig is om je sport te beoefenen. 

Al vroeg in 2020 sprak Stadsnomade over deze signalen met de gemeente Maastricht 

en presenteerde een oplossing. De beleidsadviseurs sport en cultuur, Mevrouw 

Munnichs en Dhr Lambrechts, zijn goed op de hoogte van onze ambities en een 

initiatiefplan ligt reeds op hun bureau! Ons initiatief wordt óók genoemd in Uw nieuwe 

Beweegnota, als voorbeeld van hoe burgers zelf initiatief nemen! (Push4Oasis) 

Als de gemeente in het huidige voorzieningenaanbod gaat snijden, zónder oog te 

hebben voor (de gevolgen in) de toekomst, komt veilig sporten op De Griend (heel 

snel) verder onder druk te staan én verliezen we belangrijke vindplaatsen van onze al 

kwetsbare jeugd. 

Stadsnomade wil zich daarom inzetten om een nieuwe, toekomstbestendige en 

centraal gelegen voorziening te realiseren: een Urban sports park, waarvan een nieuw 

overdekt skatepark een onderdeel is. 



Urban sports zijn fysiek, individueel én op ieder niveau uit te voeren zijn . Ze zijn goed 

in te passen in het leefpatroon van jongeren, dat in de vrije tijd – voor de meeste 

jongeren - nou eenmaal bepaald door Whatsapp en Snapchat en niet langer door de 

wedstrijdkalender van een sportbond.  

Komend jaar maakt skateboarden en BMX’en zelfs hun debuut op de Olympische 

Spelen! 

We hopen samen met de gemeente óók in Maastricht “het nieuwe sporten” meer 

ruimte te geven en daarmee onze stad aantrekkelijker te maken!  

Een petitie heeft inmiddels laten zien dat er in Maastricht behoefte bestaat aan 

aanvullende faciliteiten, voor de beoefening van urban sports.  

Skateboarders, breakdancers, free runners en andere communities uit Maastricht 

trekken inmiddels  samen op in onze planvorming! 

We begrijpen dat door nijpende tekorten de gemeente nog maar moeilijk financiële 

steun kan verlenen. We hebben begrip voor de huidige bezuinigingen, maar geloven 

desondanks dat de gemeente op veel andere manier kan ondersteunen, veelal zonder 

dat het een cent hoeft te kosten.  

Onze community heeft hier een aantal goede ideeën over! 

Wij gaan in ieder geval het initiatief nemen om dit Urban Sports Park volledig zelf 

(co)financieren. Hiervoor hebben inmiddels contact opgenomen met verschillende 

fondsen en we  gaan weldra van start met een crowdfunding. 

We willen U – beste wethouders en raadsleden en de verschillende gemeentelijke 

teams – daarom uitnodigen, om op korte termijn met ons hierover door te praten!  

Heel erg bedankt voor Uw aandacht! 

 

Namens de Stichting Stadsnomade 

www.stadsnomade.org 

http://www.stadsnomade.org/


Verzonden: dinsdag 16 maart 2021 17:01 

Aan: Griffie 

<griffie@gemeenteraadmaastricht.nl> 

Onderwerp: Re: speulentere 

Beste Jesse, 

Beetje laat maar voor nu alvast mijn document met tekst die ik wil vertellen tijdens mijn 3 
minuten inspreek tijd. 
Zoals gezegd spreek ik namens de bewonerskrachten Servatius Pottenberg.  

Met vriendelijke groet, 

mailto:griffie@gemeenteraadmaastricht.nl


Ik ben een alleenstaande moeder van twee en ik woon al mijn hele leven in de Pottenberg. 

Pottenberg is een pluswijk waar sprake is van veel hoogbouw waaraan geen tuinen zijn verbonden, 

waardoor gezinnen op elkaars lip zitten. De Coronapandemie versterkt deze trend alleen maar. En 

zoals iedereen weet moeten de kinderen veel meer buiten spelen. Alleen, daar hebben ze wel een 

stimulerende omgeving voor nodig. Daarbij hebben kinderen in pluswijken het thuis vaker moeilijk en 

is naar buiten gaan en met vriendjes spelen de enige vluchtweg van alle negativiteit. 

Vanuit mijn professionele oogpunt als student gezondheidswetenschappen hoef ik jullie verder niet 

te vertellen waarom een speeltuin vanuit het vakjargon nodig is, dus daar wijd ik ook verder niet over 

uit.  

Naast mijn studie ben ik ook het project SLIM aan het opzetten waarbij het begeleiden van 

minderjarigen tijdens studie een onderdeel is. Een van de belangrijkste aspecten van een goede 

studiebalans is ontspanning. Ook hiervoor hebben kinderen sociale ontmoetingsplekken nodig.  

Ik ben ook een bewonerskracht van Servatius Pottenberg waarbij ik meekijk in de 

leefbaarheidsgelden. Momenteel werkt Pottenberg aan een beweegpark waarin de Gemeente zelf 

heeft meegeholpen deze te ontwerpen. Deze activiteit staat totaal haaks op wat de bedoeling is van 

deze nota. 

Maar ik ben het niet totaal met jullie oneens. Ik ben van mening wanneer er meer geld in kwaliteit 

geïnvesteerd wordt, de huidige kwantiteit niet nodig is. Maar meer dan 60% weg bezuinigen is 

gewoon te veel en onrealistisch en staat ook niet in het plan. En wat bedoelen jullie met het woordje 

zo’n 600 meter? Volgens Bert Jongen is zijn de speelplekken dan 5 a 10 minuten lopen, dit is in mijn  

optiek geen realistische norm voor kinderen onder de 12 jaar. Daarbij gaf iemand van jullie aan dat 

natuurspeelplekken zouden terug komen maar dat dit nog een lange tijd zou duren. Ook hiervan 

denk ik: Gooi je oude schoenen niet weg voordat je nieuwe hebt.  

Ik wil jullie daarom vragen nogmaals jullie voorstel in te zien en een manier te vinden om de aantal 

speelplaatsen die jullie willen opruimen te halveren dan wel de volgorde van afbreken en bouwen te 

wijzigen. Daarbij vraag ik jullie de buurt zelf te laten beslissen over welke speelplaatsen gesaneerd 

gaan worden, zij zijn degene die hier dag en nacht moeten wonen. Door het op deze manier te doen 

hebben we een win-win situatie: Want jullie kunnen dan alsnog deels bezuinigen, wordt de kwaliteit 

van de speelplaatsen verhoogd, behouden de kinderen hun speelplekken en voelt de 

Maastrichtenaar regie.  



>  
Verzonden: dinsdag 16 maart 2021 18:32 
Aan: Griffie <griffie@gemeenteraadmaastricht.nl> 
Onderwerp: inspreek tekst stadsronde 

Beste mensen van de griffie, 

hierbij de tekst die ik gebruik heb om in te spreken 

Graag hoor ik wanneer de volgende ronde van de geschorste stadsronde plaats vindt 

--  

vriendelijke groeten 

mailto:griffie@gemeenteraadmaastricht.nl


TEKST STADSRONDE MAASTRICHT 16 MAART 2021 
 
BESTE BURGEMEESTER, WETHOUDERS EN RAADSLEDEN, 

 

ACTIEF DEELNEMER AAN DE UITVOERING VAN HET MAASTRICHTS SPORT AKKOORD. 

IK MAG SPREKEN NAMENS VELE BETROKKEN BURGERS EN ORGANISATIES BIJ DIT 

AKKOORD. 

 

HET BESLUIT OM TE BEZUINIGEN OP HET AANTAL SPEELPLEKKEN IN ONZE STAD 

HEEFT NA DE PUBLICATIE IN DE LIMBURGER VAN 10 MAART VEEL LOSGEMAAKT. 

OOK BIJ ONS. 

 

IN DE EERDER INGEZONDEN PETITIE/NOTITIE PLEITEN WIJ VOOR HET UITSTELLEN 

VAN DE VOORGENOMEN BEZUINIGINGEN TOT HET EINDE VAN DIT KALENDERJAAR 

EN OP DIE MANIER EEN VIERDE SCENARIO EEN KANS TOT ONTWIKKELING TE 

GEVEN.  

 

HET IS EEN SCENARIO WAARVAN WIJ DENKEN DAT  

1. DE GEMEENTE EEN BEZUINIGING KAN REALISEREN 
2. HET AANTAL PLEKKEN BEHOUDEN KAN WORDEN 
3. DE KWALITEIT VAN DE PLEKKEN VERHOOGD KAN WORDEN 
4. DE PARTICIPATIE VAN BURGERS EN ORGANISATIES VERGROOT KAN WORDEN.  

 
 

DE INZET VAN VELEN IS HIERBIJ NODIG, HET IS IETS DAT HET MAASTRICHT SPORT 

AKKOORD NIET ALLEEN KAN DOEN. 

MAAR ALS WE DE KANS KRIJGEN, DAN KUNNEN WE SAMEN MET DE GEMEENTE 

ACTIEF BIJDRAGEN AAN EEN GEZONDE EN VITALE STAD. WE WETEN IMMERS DAT 

WE HIER STAPPEN MOETEN ZETTEN EN OOK DAT DE KOMENDE JAREN ZWAARDER 

INGEZET GAAT WORDEN OP PREVENTIE EN VITALITEIT, MEDE OM DE DRUK OP DE 

MIDDELEN VOOR DE ZORG NIET NOG GROTER TE LATEN WORDEN. 

 

GUN JULLIE ZELF EN DUS OOK DE MENSEN VAN ONZE STAD DE KANS DIT 

ALTERNATIEF UIT TE WERKEN. LAAT HIER MEE ZIEN DAT JULLIE 

BURGERINITIATIEVEN NIET ALLEEN IN WOORDEN TOEJUICHEN, MAAR OOK IN 

DADEN WILLEN OMZETTEN. BEDENK DAT NU AL VELE VRIJWILLIGERS ZICH 

INZETTEN VOOR HET SPORT AKKOORD EN ANDERE BELANGRIJKE ZAKEN. HET 

TEGEMOETKOMEN AAN HETGEEN WIJ VRAGEN, ZAL EXTRA ZUURSTOF ZIJN VOOR 

ALLE BETROKKENEN EN OOK UITNODIGEND ZIJN VOOR MEER MENSEN EN 

ORGANISATIES BIJ TE DRAGEN. 

 

HET ZAL ONZE MOTIVATIE VERGROTEN OM OOK IN DE TOEKOMST PROACTIEF AAN 

NIEUW BELEID EN DE UITVOERING ERVAN BIJ TE DRAGEN. 

 

WE BEGRIJPEN DAT DE GEMEENTE MOET BEZUINIGINGEN, MAAR WE WILLEN 

VOORKOMEN DAT DE AMBITIES VAN DE STAD HIERDOOR GEFRUSTREERD WORDEN. 

DAAROM DIT ALTERNATIEF. EEN STAP OP WEG NAAR NIET ALLEEN EEN GEZONDE 

EN VITALE STAD, MAAR OOK EEN BETROKKEN STAD. 

 

DANK VOOR UW AANDACHT  

 



>  
Verzonden: dinsdag 16 maart 2021 20:52 
Aan: Harst, Dick van der <Dick.van.der.Harst@gemeenteraadmaastricht.nl> 
CC: Griffie <griffie@gemeenteraadmaastricht.nl> 
Onderwerp: RE: voortzetting stadsronde beweegvriendelijk Maastricht 

Dag, 

Bij deze mijn dank dat ik spreker mocht zijn. Bij deze de tekst van mijn inspraak. 

Vriendelijke groet, 

mailto:Dick.van.der.Harst@gemeenteraadmaastricht.nl
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Beste voorzitter/gemeenteraadsleden,     Maastricht, 16 maart 2021 

Hartelijk dank dat ik deze gelegenheid heb gekregen om mijn stem te laten horen. Allereerst een 
compliment voor de uitvoerigheid van de uitwerking van het voorstel, waarbij allerlei aanpalende 
ontwikkelingen, zoals de inrichting van het onderwijs ook is meegenomen. Desalniettemin ben ik 

getriggerd door het onderdeel van het voorstel waarin de sluiting van speeltuinen wordt 
beargumenteerd. 
Als ouder van twee jonge kinderen maak ik veelvuldig gebruik van de speeltuinen in Maastricht. In 
één week doe ik al snel 5 verschillende speeltuinen aan.  
Aantal kinderen 
Door het saneren van veel speeltuinen wordt de druk op de overgebleven speeltuinen te groot. Ik 
woon aan het Bataviaplantsoen in Mariaberg en dit is nu al een heel drukke speeltuin, waarbij ook 

(groot)ouders soms al moeite hebben om voldoende afstand van elkaar te houden (noodzakelijk 
t.g.v. Corona maatregelen). Als er te veel kinderen samen komen is het risico op ongelukken en 
onenigheid een stuk groter. Hun veiligheid komt daarmee in het geding. Op een te drukke 
speelplaats voel ik me niet prettig en laat ik mijn kinderen liever niet spelen.  
Een groei van het aantal kinderen per sport-of speelplek van 26 naar 75 is derhalve zeer 
problematisch. Het is mij niet duidelijk geworden hoe men aan dit gemiddeld aantal is gekomen. 

Maastricht telt immers 12.500 kinderen van 0 tot 15 jaar. Maar uitgaande van 75 speelplaatsen a 

75 kinderen, kom ik op 5725 kinderen. Ik neem aan dat het verschil van bijna 7000 kinderen niet 
geheel uit 12 -tot 15-jarigen bestaat. 
Bovendien gaat men in prognoses voor de bevolkingssamenstelling van Maastricht in 2040 er nog 
vanuit dat er een groei van het aantal jonge kinderen zal zijn (van 11 naar 13% van de 
bevolking). Daarmee zou de druk per speeltuin nóg groter worden. 
 

Afstand 
Speeltuinen moeten op kinder-loopafstand van een huis beschikbaar zijn. De norm van een sport -
en spelplek binnen 400 meter hemelsbreed is gesteld voor kinderen van 6-12 jaar. Voor kinderen 
van 0-5 is het maar 100 meter, maar dit wordt nergens vermeld. 
Saamhorigheid 
Juist door samen spelen wordt contact tussen kinderen van verschillende onderwijsniveaus 
bevorderd. Het weghalen van speeltuinen leidt indirect tot meer segregatie en minder 

netwerkvorming door kinderen. Wanneer kinderen met te veel samen zijn, worden veel minder 
sterke onderlinge verbanden ontwikkeld. Speeltuinen vergroten ook de solidariteit tussen 
ouders/bewoners in een wijk en is een belangrijke ontmoetingsplek voor ouders.  
 
Activiteit 

In de notitie wordt ingezet op meer activiteit in sport- en speelplaatsen. Van belang is ook 

rekening te houden dat het een plek is als kind om rust te vinden of alleen met vrienden en 
vriendinnen te zijn. Deze ruimte hebben wat oudere kinderen hard nodig, weg van huis met 
beperkt toezicht. 
 
Maatwerk in communicatie 
In de communicatieparagraaf van het voorstel wordt aangegeven dat er geen vooroverleg met 
buurten heeft plaatsgevonden vanwege de Corona-situatie. Ik vind het onbegrijpelijk hoe men dit 

aan de bewoners van 32 wijken waar de gevolgen gevoeld gaan worden, durft te verkopen. 
 

 

 

- Kies voor scenario 4 zoals geschetst door MSR en ga wanneer daar weer ruimte voor is 

met de 32 buurten in gesprek om voorstellen vorm te geven. Ook het opheffen van 

speeltuintjes kan daarin een plaats krijgen. En houdt ook rekening met het gegeven dat 

iedere buurt een verschillende behoefte heeft aan sport-en spelvoorzieningen en op 

sommige plekken zouden wat rotsen of boomstammen i.p.v. speeltoestellen niet misstaan.  

 

Hartelijke groet,  

 



Verzonden: woensdag 17 maart 2021 09:46 
Aan: Griffie <griffie@gemeenteraadmaastricht.nl> 
> 
Onderwerp: notitie stadsronde 16-3-2021 

Geachte lezer, 

Gisteren mochten wij als Dorpsraad Itteren inspreken bij de stadsronde. Hierbij werd gevraagd om het 

besprokene aan u door te geven. Bij deze. 

Met vriendelijke groet namens de Dorpsraad, 

mailto:griffie@gemeenteraadmaastricht.nl


 



DORPSRAAD  ITTEREN 
 :  

 

Inspraaknotitie van Dorpsraad Itteren 

Geachte voorzitter en gemeenteraadsleden, namens de inwoners van Itteren wil ik als voorzitter van 

de Dorpsraad graag het woord tot u richten over speelplek aan Geneinde: 

Dit voorstel snijdt in het sociale hart van Itteren. De speelplek  op ’t Brook aan Geneinde ligt in het 

centrum van Itteren is meer dan alleen een speelplek: het is eerder een drukbezochte 

ontmoetingsplek voor alle inwoners waar meerdere soorten activiteiten gehouden worden. Op 31 

december 2017 is een JongerenOntmoetingsPlek op het speelveld uitgebrand en er werd door de 

gemeente € 10.000,- gereserveerd voor een nieuwe JOP. In 2018 is er een hele discussie geweest of 

dat JOP terug moest komen of niet. In 2019 zijn de herinrichtingsplannen in samenwerking met de 

ambtenaren van de gemeente gemaakt: de skatebaan en gedeelte asfalt zou weg gaan en er een 

goedkoop fietscrosbaantje zou met grond gemaakt worden. De skatebaan vonden de inwoners 

gevaarlijk: glasvezel verbrokkeld en ouders klaagden dat kinderen daarvan jeuk kregen. Dit was te 

duur en de skatebaan werd als “veilig” betiteld. In de tussentijd hebben vrijwilligers de Jeu de 

Boulesbaan weer opgeknapt en onderhouden deze ook. In 2020 is het basketbalveldje geëgaliseerd 

en zijn twee bomen geplant. In 2020 gebruikte de aannemer BAM een gedeelte van ’t Brook 

waardoor de andere aanpassingen niet gerealiseerd konden worden. Nu blijkt dat deze gelden die 

beschikbaar/gereserveerd waren door de bezuinigingen nu weg zijn. Itteren heeft geen basisschool 

en ook andere voorzieningen zijn minimaal. Hierdoor is deze speelplek extra belangrijk en bij het 

verdwijnen hiervan duurt het voor sommige ouders ongeveer 20 minuten meer dan 1 km. moeten 

lopen om met hun kind bij de (andere) speeltuin te komen.  

Uiteraard willen wij alle medewerking verlenen om samen te kijken hoe we tot oplossingen kunnen 

komen. We willen dan gebruik maken van de deskundigheid van de betrokken ambtenaren  om te 

kijken wat er wanneer moet gebeuren en wat door vrijwilligers gedaan kan worden. De Dorpsraad 

wil dan weten hoeveel geld het onderhouden van de speelplek Itteren (’t Brook en Koobosch) kost en 

hoeveel gereserveerd wordt voor het afschrijven van de toestellen. Misschien willen bedrijven 

sponsoren en staat op het nieuwe speeltoestel dat dit mede mogelijk gemaakt is door de fa. Bours of 

Sibelco. Het is helder dat de gemeente verantwoordelijk is en blijft aan wettelijke regelgeving van de 

toestellen maar toch willen wij kijken wat onze vrijwilligers nog meer kunnen doen naast het nu al 

onderhouden van de Jeu de boulesbaan.   

Aan de gemeenteraadsleden willen wij vragen  of de “winst” van deze bezuinigingen in verhouding 

staan met het gemis dat heel veel kinderen, niet alleen in onze wijk maar in alle wijken, straks niet 

meer dat doel hebben om even uit te waaien, lekker bezig te zijn en samen te komen met andere 

kinderen. Moeten ze dan maar thuis blijven zitten? Wij wensen u veel wijsheid toe. 

Dank namens de inwoners van Itteren. 

 

mailto:info@itteren.nl
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